
                                              P r o t o k  ó ł   Nr XVII/08

     z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 28 marca 2008r. w godz. od 900 do 1145.

 I. Otwarcie.
              Otwarcia XVII sesji Rady Gminy Kotlin o godz. 900 dokonał  Przewodniczący

Rady Gminy  Czesław Moch witając: Wójta Gminy, Sekretarza Gminy, Skarbnika
Gminy, radnego Rady Powiatu i zarazem dyrektora Zespołu Obsługi Placówek
Oświatowych w Kotlinie, dyrektora Biblioteki Publicznej Gminy, kierownika
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kotlinie, przewodniczącego Gminnej
Komisji Wyborczej w Kotlinie, Zastępcę Naczelnika  Sekcji Prewencji i Ruchu
Drogowego Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie, sołtysów oraz redaktora Życia
Jarocina.
Listy obecności sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki do niniejszego
protokołu.
Nie przybyła na sesję zaproszona sołtys wsi Sławoszew.

II. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego radnego.
            Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 2 marca br. w okręgu
wyborczym nr 10 odbyły się wybory uzupełniające do Rady Gminy.
Zaświadczenie o wyborze nowo wybranemu radnemu Czesławowi Smolińskiemu
wręczył przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej Jan Spitalniak.
Następnie Przewodniczący Rady objaśnił sposób złożenia ślubowania, po czym
odczytał rotę ślubowania: " Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej,
ślubuje uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na
względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców".
Po odczytaniu roty nowo wybrany radny powstał i wypowiedział słowo " ślubuję".
Przewodniczący Rady złożył radnemu Smolińskiemu gratulacje z tytułu wyboru na
radnego.
Następnie na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych, co
stanowi kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał.
Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu.
Nieobecni i usprawiedliwieni radni to: Józef Szymendera i Szczepan Szymczak.

III. Przedstawienie porządku obrad.
                Przed odczytaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zapytał - czy ktoś z
       radnych ma uwagi czy wnioskuje o zmianę porządku obrad? Do porządku przesłanego
       radnym wraz z materiałami sesyjnymi nie zgłoszono uwag.
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8. Rozpatrywanie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2007 rok oraz

przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o
sprawozdaniu.

9. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu i głosowanie nad przyjęciem
sprawozdania.

10. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi
Gminy za 2007 rok oraz głosowanie nad wnioskiem.

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.
12. Przyjęcie informacji z zakresu umorzonych podatków i opłat oraz należności

pieniężnych do których  nie stosuje się przepisów ustawy - Ordynacja podatkowa
oraz odroczeń terminów spłaty należności albo rozłożenia płatności na raty.

13. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Biblioteki
Publicznej za 2007 rok.

14. Przyjęcie informacji z działalności i funkcjonowania Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej za 2007 rok.

15. Przyjęcie informacji z działalności i funkcjonowania Zespołu Obsługi Placówek
Oświatowych za 2007 rok.

16. Przyjęcie informacji dotyczącej funkcjonowania i gospodarki finansowej szkół i
Przedszkola Publicznego w 2007 roku.

17. Przyjęcie informacji z działalności Społecznej Gminnej Rady  Sportu za 2007 rok.
18. Przyjęcie informacji z działalności Klubu Sportowego "Błękitni Sparta Kotlin".
19. Rozpatrzenie projektów uchwał:

- w sprawie zmiany składu Komisji Rewizyjnej,
- w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i
  Finansów  Rady Gminy,
- zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2008 rok.

20. Zajęcie stanowiska w sprawie zamiaru likwidacji Jednostki Wojskowej w Jarocinie.
21. Wolne głosy i wnioski.
22. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na poprzedniej

sesji.
23. Zamknięcie obrad.
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych.

ad. 4   Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Gminy.
          Członek Komisji Rewizyjnej Andrzej Sitnik przedstawił pozytywną opinię
protokołu z XVI sesji Rady, wnosząc o jego przyjęcie.
Za przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych.

ad. 5   Interpelacje i zapytania radnych.
           W punkcie tym radny Jerzy Szymczak zgłosił wniosek o nadanie nowo powstałej
ulicy na osiedlu przy ul. Rymarkiewicza nazwy " ul. Północna". Radny uzasadniał, że
jest to nazwa adekwatna do jej położenia, bowiem znajduje się w północnej części wsi
Kotlin. Radny wniosek na piśmie w tej sprawie wręczył Wójtowi Gminy.
Przewodniczący poinformował, że wniosek o nadanie nazwy tej ulicy zgłoszono na
posiedzeniu Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego i
Ochrony Przeciwpożarowej  w dniu wczorajszym.

ad. 6   Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od
           XVI sesji.
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             Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie od ostatniej sesji przebywał
na budowie inwestycji - rozbudowie oczyszczalni ścieków w Wyszkach.
Uczestniczył w spotkaniu w Urzędzie Gminy w Dobrzycy dotyczącym budowy zalewu
na Lutyni.
Uczestniczył w spotkaniu organizowanym przez Koło Emerytów i Rencistów w
Kotlinie  z okazji Dnia Kobiet.
1 marca Przewodniczący miał zaszczyt uczestniczyć w podsumowaniu
międzypowiatowego konkursu łowieckiego, który odbył się w Gimnazjum w Woli
Książęcej, nie ukrywając, że  jest pod  wrażeniem  jeśli chodzi o zorganizowanie tego
konkursu. Słowa uznania należą się zdaniem Przewodniczącego Kołu Łowieckiemu
"Szarak" i jego prezesowi radnemu Taczale oraz dyrektorom: Gimnazjum i Szkoły
Podstawowej w Woli Książęcej oraz Radzie Rodziców tych szkół.
Przewodniczący brał udział w spotkaniu Powiatowego Komitetu Organizacyjnego
Obchodów 90 rocznicy Powstania Wielkopolskiego.
Poza tym uczestniczył w przygotowaniu materiałów na sesję  oraz wziął udział w
posiedzeniu obu komisji Rady.
Do informacji Przewodniczącego nie zgłoszono uwag.

ad. 7   Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym oraz z
           wykonania  uchwał Rady.

             Informacja Wójta z wykonania uchwał  Rady podjętych na poprzedniej sesji
oraz o wydanych zarządzeniach  w okresie od ostatniej sesji stanowi  załącznik do
protokołu.
Wójt poinformował, że w okresie międzysesyjnym:
- złożony został wniosek do Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego o
  dofinansowanie przebudowy drogi Wola Książęca - Wysogotówek. Pierwszeństwo w
  pozyskaniu środków jest na drogi wojewódzkie i powiatowe.
- rozstrzygnięto przetarg na wykonanie odwiertu nr 2  na stacji wodociągowej w
  Kotlinie.  Na 4 złożone oferty wygrała firma  "STUDWIERT" z Pokrzywnej, woj.
  kujawsko- pomorskie za kwotę 329.172,75 zł brutto.
- otwarto oferty na budowę ul. Reymonta. Wpłynęły 3 ofert od firm z Jarocina, które są
  w toku oceny komisji przetargowej,

    - podpisana została umowa na wykonanie dokumentacji na rozbudowę  i remont domu
strażaka w Kotlinie. Projektantem jest P. Motyl z Ostrowa Wlkp. Rozbudowa objęła
by ok. 500 m2 powierzchni użytkowej na dwóch kondygnacjach. W budynku tym
znajdzie się część operacyjna OSP: dyżurka, szatnia, umywalnia, ubikacje. Sala
pozostanie w tej samej wielkości, z tym, że zostanie zmodernizowana i dobudowane
zostanie skrzydło w kształcie litery "L". Na dole mieścić się będzie biblioteka, a do
góry będą pomieszczenia, które mogą służyć na inne pracownie. Obiekt w przyszłości
funkcjonować musi jako gminny ośrodek kultury, który zbyt pospiesznie i
nieopatrznie został zlikwidowany w roku 1990r. Środki na to zadanie można będzie
uzyskać w wysokości 500 tys. zł z funduszu odnowy wsi. Nabór wniosków będzie w
lipcu br.

- w br. zaprojektowana powinna być modernizacja boiska sportowego
  w   Magnuszewicach. Do budżetu zadanie to  wprowadzone zostanie na następnej
  sesji, aby zlecić opracowanie dokumentacji. Remontowi poddana zostałaby szatnia,
  zbudowana zostałaby nowa płyta, przebudowane trybuny oraz wykonane nowe
  opłotowanie. Wniosek o środki także z funduszu wsi składany byłby za rok.
- za miesiąc nastąpi zakończenie rozbudowy oczyszczalni ścieków w Wyszkach,
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- w grudniu 2007r. wielu mieszkańców otrzymało z Gminy pismo przypominające  o
   obowiązku wyposażenia swojej posesji w pojemniki na śmieci i efekt tego jest taki, że
   wzrosła liczba podpisanych umów na wywóz odpadów, z 722 na koniec grudnia
   2007r.  do 1320 obecnie. Pozostało ok. 100 osób. Nieporozumienie powstało w Woli
   Książęcej gdzie mieszkańcy otrzymali worki do selektywnej zbiórki i myślano, że to
   rozwiązuje problem.
- w przyszłym tygodniu podpisana zostanie umowa z firmą - Zakładem Gospodarki
  Odpadami w Jarocinie na wejście na teren gminy z selektywną zbiórką. Będą to 4
  worki na: makulaturę, białe i kolorowe szkło oraz plastik, które to worki raz
  w miesiącu będą odbierane. Firma powyższa chce, aby Gmina dopłacała do worków.
  Skutkiem selektywnej zbiórki, będzie likwidacja   obecnych kontenerów do
  selektywnej  zbiórki.
  Podsumowując swoją informację nt. utrzymania czystości Wójt stwierdził, że na
  porządkowaniu pewnych rzeczy nie traci  się, a przede wszystkim radni nie tracą
  głosów, o które przez całą kadencję starają się zabiegać. Liczyć należy na głosy osób
  rozsądnych, tych które chcą współpracować, a na pozostałych, którzy nie chcą, nigdy
  na nich nie liczyć - powiedział Wójt, kończąc swoje sprawozdanie.
Do sprawozdania Wójta nie wniesiono uwag.

   ad.8 Rozpatrywanie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2007 rok oraz
przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o
sprawozdaniu.
             O zabranie głosu Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy.
             Wójt przed omówieniem spraw związanych z budżetem przedstawił  jak to
 określił  parę uwag natury ogólnej.
Wójt poinformował, że Gmina Kotlin  jest jedną z niewielu gmin wiejskich w której z
roku na rok wzrasta liczba ludności. Na koniec 2007 roku  było  7.264 osób
zamieszkałych w gminie. Z liczby urodzeń i zgonów można wyliczyć, że z innych gmin
przybyła pewna liczba osób. Widać to w Kotlinie m. innymi po ruchu budowlanym, po
ilości sprzedawanych działek budowlanych.
Wójt podsumowując tę część swego wystąpienia powiedział, że z danych, które
przedstawił wynika, że "pracujemy" dla coraz większej liczby obywateli.
             Mówiąc o budżecie  roku 2007 Wójt przypomniał, że składa się on z części
dochodowej i wydatkowej.
Plan dochodów po zmianach wynosił 17.976.070,- zł, a wykonanie dochodów
18.060.600,59 zł tj. 100,52%.
Z ogólnej kwoty dochodów na dochody własne przypadło 8.047.505,92 zł tj. 41,31 %
całości budżetu.
Ze sprzedaży mienia było 2.347.524,20 zł tj. 13% budżetu.
Następnie Wójt przedstawił dochody uzyskane z:
- podatku rolnego - 459.336,16 zł tj. 2,54 %,
- podatku od nieruchomości - 2.058.735,15 zł tj. 11,40%,
- podatku od środków transportowych  - 186.450,13 zł tj. 1,03%,
- podatku dochodowego od osób fizycznych - 1.513.222,00 tj. 8,38%,
- innych dochodów: podatek :dochodowy od osób prawnych, spadków i darowizn,
  opłata: skarbowa, targowa, od czynności cywilno-prawnych, eksploatacyjna, za
  sprzedaż napojów alkoholowych, podatek: leśny, od posiadania psów - 574.274,53 zł
 tj. 3,18% budżetu.
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Gmina Kotlin, mówił Wójt działa  w nieco innym  układzie niż inne gminy. Gmina nie
ma zakładu komunalnego. Urząd Gminy pełni zatem rolę urzędu administracji, a z
drugiej zakładu gospodarki komunalnej.  Wójt porównując Gminę Kotlin do Gminy
Dobrzyca poinformował, że w Gminie Kotlin, która ma bardziej rozbudowaną
gospodarkę komunalną w obsłudze gospodarki komunalnej zatrudnionych jest 5 osób, a
w Gminie Dobrzyca 14 osób.
Mówiąc dalej o uzyskanych dochodach Wójt wymieniał opłatę:
- za sprzedaż wody - 326.376,04 zł,
- za użytkowanie wieczyste: czynsze najmu, dzierżawa - 52.119,63 zł,
- za oczyszczanie ścieków -  193.890,- zł,
- za składowanie odpadów - 60.537,40 zł,
- dochody w oświacie: czynsz najmu, opłata za obiady, opłata za przedszkole -
  193.836,26 zł.
Dotacja celowa na zadania zlecone wyniosła - 3017.370,12 zł tj. 17,69% budżetu, z
tego:
- zwrot akcyzy do paliwa dla rolników -  200.286,23 zł,
- dotacja na realizację zadań administracyjnych - 58.700,- zł,
- dotacja na wybory - 12.744,- zł
- doposażenie magazynu obrony cywilnej - 2.500,- zł,
- dotacja na świadczenia rodzinne - 2.644.517,- zł,
- dotacja na wypłatę zasiłków - 65.789,27 zł.
Gmina otrzymała także dotację  celową  z budżetu państwa na  zadania własne w
kwocie 958.294,55 zł tj. 5,62%.
Subwencja z budżetu państwa wyniosła  - 5.895.630,- zł tj. 34,56%, w tym subwencja
oświatowa - 4.601.908,- tj. 25,48% budżetu Gminy.
Środki funduszu celowego tj. funduszu rekultywacji gruntów rolnych  to kwota -
85.800,- zł. Była to dopłata do budowy drogi Magnuszewice - Wilcza  i drogi Twardów
- Kotlin.
Uzyskano również środki z Powiatu Jarocińskiego w kwocie 50 tys. zł na budowę
chodnika w Racendowie, z czego zakupiono materiał  na budowę chodnika.
               Następnie Wójt wymienił zaległości w tym:
- zaległości podatkowe:
       - od osób prawnych - 327.481,48 zł,
       - od osób fizycznych - 132.367,53 zł.
      W sumie zaległości wyniosły 459.849,01 zł, a odsetki od tych zaległości 150.181,-
      zł.
      W 2007 roku wystawiono ponad 200 tytułów wykonawczych.
- zaległości niepodatkowe to kwota 147.253,14 zł, w tym:
        - za pobór wody - 65.043,72 zł,
        - z tytułu najmu i dzierżawy oraz sprzedaży mieszkań - 26.948,55 zł,
        - za ścieki - 47.901,75 zł,
        - za składowanie odpadów - 7.379,12 zł.
  Odsetki od zaległości niepodatkowych wyniosły - 45.202,28 zł.
W sumie zaległości wyniosły ok. 800 tys. zł.
                 Następnie Wójt przystąpił do omawiania wydatków  informując, że:
- plan wydatków wyniósł - 18.935.778,- zł,

    - wykonanie wydatków  - 17.722.459,66  zł tj. 93,59%.
   Wójt omówił kolejno realizację wydatków wg działów, omawiając szczegółowo
   poszczególne wydatki, i tak:
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-  dz. 010 rolnictwo i łowiectwo  - 1.914.538,57 zł  tj. 10,8% budżetu,
-  dz. 400 wytwarzanie i zaopatrywanie w wodę  - 313.919,92 zł tj. 1,77%,
-  dz. 600 transport i łączność - 1.715.817,82 zł tj. 9,68%,
-  dz. 700 gospodarka mieszkaniowa - 34.861,76 zł tj. 0,20%,
-  dz. 750 administracja publiczna - 1.747.509,34 zł tj. 9,86%,
-  dz. 754 bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa  - 116.723,44 zł tj.
   0,66%,
-  dz. 801 i 854 oświata i wychowanie i przedszkolna opieka wychowawcza -
   6.654.292,24 zł  tj. 37,55%,
-  dz. 852  pomoc społeczna - 3.807.196,58 zł tj. 21,48%, w tym świadczenia rodzinne
   2.537.116,96 zł,
-  dz. 900 gospodarka komunalna i ochrona środowiska - 824.152,30 zł tj. 4,65%,
-  dz. 921 kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - 279.116,99 zł tj. 1,58%,
-  dz. 710 działalność usługowa - "za opinie architektoniczne" - 37.484,65 zł tj. 0,21%,
-  dz. 751 urzędy naczelnych organów władzy i kontroli  -  12.744,00 zł tj. 0,07%,
-  dz. 756 dochody od osób prawnych  i fizycznych  -"za pobór podatków" - 37.639,43 zł
   tj. 0,21%,
-  dz. 757 obsługa długu publicznego - 95.407,17 zł tj. 0,54%,
-  dz. 851 ochrona zdrowia - 91.701,47 zł tj. 0,52%.
Wydatki bieżące, to kwota 14.248.720,86 zł tj. 80,40%.
Wydatki inwestycyjne  to kwota - 3.473.738,80 zł tj. 19,60%.
Następnie Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Nr SO-4/2-SP/Ka/08 Składu
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 20 marca 2008r. w
sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy  sprawozdaniu z
wykonania budżetu Gminy za 2007 rok.
Skład Orzekający RIO wyraził opinię pozytywną o przedłożonym  sprawozdaniu z
pewnymi zastrzeżeniami opisanymi w uzasadnieniu, dotyczącymi braku informacji o
przychodach i rozchodach  budżetu.
Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2007 rok oraz uchwała Składu Orzekającego RIO
stanowią załączniki do niniejszego protokołu.
Pozytywną opinię Komisji Rady o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2007 rok
przedstawili kolejno Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów
oraz Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego i
Ochrony Przeciwpożarowej.

  ad.9  Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu i głosowanie nad przyjęciem
           sprawozdania.

               Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Gminy, a jednocześnie Przewodniczący
Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  zabrał głos odnośnie realizacji
budżetu na przeciwdziałanie alkoholizmowi. Przewodniczący Komisji  wyjaśnił, że
trudno zrealizować wydatki w tym rozdziale w 100%.
Wydatki planowane są wg planowanych dochodów, które nie zawsze można zaplanować
w takiej wysokości w jakiej są zrealizowane. Opłata z tytułu sprzedaży napojów
alkoholowych  wpływa w ratach, a jej wysokości nie można przewidzieć planując budżet.
W budżecie zaplanowano kwotę 70.000,- zł, a wpłynęło 75.709,28 zł.
Przewodniczący Komisji przyznał, że  jest możliwość zmiany budżetu, ale nie można
wydawać środków bez wcześniej opracowanego planu wydatków. Nie jest możliwe
zorganizowanie imprezy pod koniec roku, aby tylko wydać wszystkie środki.
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Przewodniczący Komisji poinformował, że uchwalony gminny program przeciwdziałania
alkoholizmowi został zrealizowany.
            Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie sprawozdanie z wykonania budżetu
za 2007 rok.
Za przyjęciem sprawozdania głosowało 13 radnych.

  ad.10 Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi
            Gminy za 2007 rok oraz głosowanie nad wnioskiem.

                 Wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy
odczytał członek Komisji Rewizyjnej - Andrzej Sitnik.
Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  nr SO-1/2-
ABS/Ka/08 z dnia 20 marca 2008r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej o
udzielenie absolutorium dla Wójta za 2007 rok odczytał Przewodniczący Rady Gminy.
Wniosek Komisji Rewizyjnej i uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowią
załączniki do niniejszego protokołu.
Poddanie pod  głosowanie wniosku Komisji Rewizyjnej.
Za przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych.

ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.
                Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium  Wójtowi  Gminy odczytał
Przewodniczący Rady Gminy.
Uchwała Nr XVII/73/2008 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy podjęta
została  w głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami "za".
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.
                Przewodniczący Rady złożył Wójtowi gratulacje, dziękując za pracę zarówno
Wójtowi jak i wszystkim, którzy przyczynili się do właściwej realizacji  nałożonych
sobie zadań.
                 Następnie głos zabrał Wójt Gminy zwracając się do Rady, iż myśli, że dobrze
się stało, że absolutorium  tym razem  jest jednogłośne.
Zdaniem Wójta ocena roku 2007 może być tylko i wyłącznie jednoznaczna.
Dalej  Wójt mówił, że w sumie przez ostatnie lata gospodarki  Gmina w tej chwili,  ma
1.306.850,18   zł wolnych środków. Gmina nie musi zaciągać  pożyczek i kredytów żeby
realizować zadania.
Wójt zapowiedział, że na najbliższej sesji w miesiącu kwietniu  należy zastanowić się
którą drogą pójść. Do tego czasu wyjaśni się, co do programów europejskich, bowiem
główny cel jaki Gmina  ma, to ściągnięcie jak najwięcej środków, a to zdaniem Wójta nie
będzie łatwe do zrealizowania.
Wójt podziękował Wysokiej Radzie za nie trzymanie się sztywnych schematów. Rada
bowiem w ciągu roku wprowadzała nowe zadania, zmieniała budżet  i to jest normalne -
mówił Wójt. Zdaniem Wójta, jeżeli Rada wykazuje pewną elastyczność, jest wówczas
dużo łatwiej działać Wójtowi.
Wójt podziękował także tym wszystkim pracownikom, bowiem prawda jest taka, że Wójt
musi wszystko koordynować, a tą "czarną" jak określił robotę muszą wykonywać
pracownicy.
              Ogłoszenie przez Przewodniczącego Rady 15 minutowej przerwy w obradach.

 ad.12  Przyjęcie informacji z zakresu umorzonych podatków i opłat oraz należności do
których nie stosuje się przepisów  ustawy - Ordynacja podatkowa oraz odroczeń
terminów spłaty należności albo rozłożenia płatności na raty.
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                Informację złożył Wójt  Gminy. Informacja stanowi załącznik do protokołu.
Wójt wyjaśnił, że może dokonywać umorzeń jeżeli podatnik spełnia warunki określone
przepisami.
Kwestię umorzeń należności podatkowych określa ustawa, a nie podatkowych uchwała
Rady  Gminy.
Decyzje o umorzeniu Wójt podejmuje wówczas gdy zdarzy się klęska  suszy, czy pożar.
W podatku od nieruchomości decyzje o umorzeniu podatku Wójt podejmował w
przypadku byłych rolników, którzy zdali grunty na skarb państwa za emeryturę, a
pozostały budynki gospodarcze.
Umorzenie odsetek miało miejsce przy odsetkach od czynszu dzierżawnego za
mieszkania i od podatku od środków transportowych.
W opłacie za pobór wody umorzono kwoty, których  wysokość była  niższa od kosztów
upomnienia oraz w jednym przypadku gdy zmarł płatnik i nie było od kogo ściągnąć
zaległości.
Kwota umorzonych podatków jak wyliczył Wójt, to ok. 10 tys. zł, co stanowi  0,12%
dochodów własnych Gminy.
Kwota odroczonych podatków: rolnego i od nieruchomości  wyniosła 62.659,30 zł.
Rozłożono płatność na raty  podatku: rolnego i od nieruchomości w wysokości 17.007,19
zł.
Nie słysząc uwag do informacji złożonej przez Wójta Przewodniczący Rady stwierdził,
że informacja została przez Radę przyjęta.

 ad.13  Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania  planu finansowego  Biblioteki
Publicznej  za 2007 rok.
             Przewodniczący  Rady  poinformował, że uczestniczył w posiedzeniach obu
Komisji Rady na których omówiono bardzo wnikliwie zarówno wykonanie planu
finansowego Biblioteki jak i działalność i funkcjonowanie  gminnych jednostek
organizacyjnych, Społecznej Gminnej Rady Sportu i Klubu Sportowego " Błękitni Sparta
Kotlin" nie wnosząc uwag do przedstawianych informacji.
Przewodniczący poinformował, że jeżeli radni życzą sobie, to kolejno tematy te zostaną
przedstawiane, sądząc jednak, że nie ma takiej potrzeby.
Jeżeli radni uznają, że informacje przedstawione na posiedzeniach komisji były
wystarczające, to uzna, że Wysoka Rada przyjęła sprawozdania i  informacje  z
działalności i funkcjonowania  jednostek wymienionych  wcześniej.
Przewodniczący zadał pytanie - czy Wysoka Rada przystaje na taką propozycję?
Wobec braku pytań Przewodniczący uznał, że informacja z wykonania planu
finansowego Biblioteki została przez Wysoka Radę przyjęta.
Informacja stanowi załącznik do protokołu.

 ad.14 Przyjęcie informacji z działalności i funkcjonowania Gminnego Ośrodka Pomocy
           Społecznej za 2007 rok.

                Rada Gminy przyjęła informację z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej  bez uwag.
Informacja stanowi załącznik do protokołu.

 ad.15 Przyjęcie informacji z działalności i funkcjonowania Zespołu Obsługi Placówek
           Oświatowych.
                           Rada Gminy przyjęła informację dotyczącą funkcjonowania Zespołu.
           Informacja ta znajduje się w załączonej informacji dotyczącej funkcjonowania szkół.
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 ad.16 Przyjęcie informacji dotyczącej funkcjonowania i gospodarki finansowej  szkół i

przedszkola.
           Rada Gminy przyjęła informację dotyczącą funkcjonowania szkół  w gminie
Kotlin. Informacja stanowi załącznik do protokołu.

 ad.17 Przyjęcie informacji z działalności Społecznej Gminnej Rady Sportu.
                       Rada Gminy przyjęła informację z działalności Społecznej Gminnej Rady Sportu.

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.

 ad.18 Przyjęcie informacji z działalności Klubu Sportowego " Błękitni Sparta Kotlin".
             O głos poprosił Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury,
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Stefan  Taczała.
Przewodniczący Komisji przedstawił w skrócie informację dotyczącą Klubu. Budżet
Klubu wynosił 30 tys. zł, z tego środki z budżetu Gminy wyniosły 12 tys. zł z czego
wykorzystano 11.925,- zł. Pozostałe 19 tys. zł, to środki od sponsorów.
Drużyna Błękitnych Sparta Kotlin  znajduje się na drugim miejscu w tabeli. Klub
zarejestrowanych ma 45 zawodników.
Rada Gminy przyjęła bez uwag informację z działalności Klubu.

 ad.19 Rozpatrzenie projektów uchwał.
              Projekty uchwał w sprawie zmiany w składach osobowych : Komisji Rewizyjnej
i Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów omówił Przewodniczący Rady.
Przewodniczący poinformował, że w związku ze złożeniem mandatu przez radnego
Piotra Wodniczaka członka Komisji Rewizyjnej, Komisja ta pozostała dwu osobowa i
należy ją uzupełnić.
Przewodniczący omówił zasady głosowania. Głosowanie jest jawne, zwykłą większością
głosów, przez podniesienie ręki. Głosuje się za jednym kandydatem, a łączna suma
głosów  "za" nie może przekroczyć liczby radnych biorących udział w głosowaniu.
Przewodniczący prosił o zgłaszanie kandydatów.
Radny Sitnik zgłosił radną Zofię Antczak.
Radna Antczak wyraziła zgodę na kandydowanie.
Za zamknięciem listy kandydatów głosowało 13 radnych.
Za kandydaturą  Zofii Antczak głosowało 12 radnych, przy 1 głosie wstrzymującym
(Antczak).
Radna podziękowała za zaufanie i wybór.
Uchwała Nr XVII/74/2008 podjęta została 12 głosami "za", przy 1 głosie
"wstrzymującym".
Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały  w sprawie zmiany składu osobowego
Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów.
Nowo wybrany radny  Czesław Smoliński zadeklarował pracę w w/w Komisji.
Uchwała Nr XVII/75/2008 podjęta została 13 głosami "za".
             Kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2008 rok omówiła
Skarbnik Gminy.
Pozytywną opinię projektu  tej uchwały przedstawili przewodniczący Komisji Planu
Gospodarczego, Budżetu i Finansów oraz Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury,
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej.
Uchwała  Nr XVII/ 76/2008 podjęta została 13 głosami "za".
Uchwały stanowią załączniki do protokołu.
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      ad.20 Zajęcie stanowiska w sprawie zamiaru likwidacji Jednostki Wojskowej w Jarocinie.

                Przewodniczący Rady poinformował, że temat omówiony został na
posiedzeniach Komisji Rady.
Z prośbą  o podjęcie stanowiska w sprawie Jednostki wystąpiło Starostwo Powiatowe
w Jarocinie.
Stanowisko Nr 3/2008 w sprawie zamiaru likwidacji Jednostki Wojskowej w Jarocinie
podjęte zostało 13 głosami  "za".
Stanowisko to stanowi załącznik do protokołu.

ad.21  Wolne głosy i wnioski.
             Wnioski złożyli:
Sołtys Marian Żurek wnioskując o:
-   zwiększenie częstotliwości przejazdu patroli Policji w gminie po godz. 20oo.
    Wniosek sołtys uzasadniał ostatnimi zniszczeniami znaków drogowych i przystanków
    autobusowych.
-  uczulenie  młodzieży poprzez dyrektorów szkół, wychowawców  na sprawy
   utrzymania  porządku. Dzieci i młodzież rzucają papierki  na drogę zamiast do kosza
   na śmieci.
-  budowę sanitariatów przy świetlicy w Twardowie, informując, że ginie po kilka sztuk
   cegieł przeznaczonych na budowę,
-  naprawę drogi gminnej w Twardowie na Bączewiu od Zachariasza do Ożóga,
-  naprawę dróg powiatowych i wyrównanie poboczy przy tych drogach.
Sołtys Maria Łuczak wnioskowała o:
- naprawę dróg szczególnie przy sklepach,
- nadbudowę szatni w Magnuszewicach,
- tabliczki z numerami domów  w Magnuszewicach w kierunku boiska, Kotlina i
  Pędzewa.
Sołtys poinformowała, że Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej w Pleszewie też
przygotowuje się do selektywnej zbiórki odpadów.
Sołtys proponowała, aby Gmina o środki na rozbudowę domu strażaka w Kotlinie starała
się w Urzędzie Wojewódzkim.
Radny Szyszka zwrócił się do przedstawiciela Policji o większą liczbę patroli Policji
wieczorem i w nocy i nie tylko na ulicy, ale także w ciemnych zaułkach, na targowisku,
na osiedlach.
Radny Wałkiewicz poinformował, że rośnie zainteresowanie oczyszczalniami
przydomowymi. Radny pytał - czy jest możliwość uzyskania środków z Funduszu
Ochrony Środowiska na ich budowę.
Sołtys Mieczysław Stefaniak wnioskował o :
- równiarkę na drogę do posesji Walasiaka,
-  spowodowanie, aby  firma "Transwiór" w Wyszkach  usunęła kamienie z pasa
   drogowego, co utrudnia przejazd drogą Wyszki - Magnuszewice,
Radny Taczała wnioskował o:
- naprawę drogi Parzew - Sierszew,
- uprzątnięcie jezdni przy wyjeździe ze żwirowni na Bączewiu,
- naprawę drogi gminnej Parzew - Racendów,
- wyrównanie równiarką drogi w Parzewie do posesji Mazura.
Radny Warmuz wnioskował o wyrównanie drogi od Wilczy w kierunku Lutyni.

 ad.22  Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na poprzedniej
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             sesji.

                 Odpowiadając na wnioski zgłoszone na poprzednich sesjach Wójt
poinformował:
- wprowadzenie zakazu parkowania samochodów na ul. Powstańców Wlkp. zostanie
  rozpatrzone przez Komisję ds. Zarządzania Ruchem na Drogach,
- uszkodzone pobocze przy drodze w Twardowie zostanie naprawione destruktem
  pozyskanym z frezowania nawierzchni  bitumicznej,
- wyrwy w nawierzchni dróg powiatowych zostaną naprawione w okresie wiosennym,
- droga Słupia - Jarocin zostanie naprawiona w miesiącu marcu br.
- Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad w Poznaniu poinformowała, że
   realizacja budowy chodnika w Kotlinie wzdłuż drogi nr 11 z uwagi na brak akceptacji
  współudziału Gminy w zadaniu rozpatrzona będzie w latach następnych.
  Wójt wyjaśnił, że Gmina  nie powinna współfinansować zadań rządowych, a utrzymanie
  drogi nr 11 należy do zadań rządowych.
  Dyrekcja prosiła o rozpatrzenie możliwości budowy chodnika za żywopłotem  na
  gruntach  Gminy.
  Wójt przyznał, że ten odcinek chodnika od ul. Powstańców Wlkp. do agronomówki
  można zrobić szybko.

Pozostanie część trudniejsza, gdzie wymagana jest przebudowa zatok autobusowych i
dalej chodnik od agronomówki.
Gmina może rozpatrzyć budowę chodnika na odcinku  od ul. Powstańców Wlkp. do
agronomówki, z tym, że na tym odcinku jest chodnik po przeciwnej stronie drogi -
mówił Wójt.

- topole w Słupi zostały ścięte,
- na ścięcie topoli w Magnuszewicach Gmina oczekuje zezwolenia ze Starostwa,
- lipy przy ul. Teodorowskiej zostały podcięte,
- wierzbę przy ul. Rymarkiewicza ścięto,
- pracownicy zatrudnieni z Biura Pracy wyzbierali śmieci z większości rowów  przy
  drogach  gminnych i powiatowych.
                Na wnioski zgłoszone w dniu dzisiejszym Wójt odpowiedział:
- wniosek w sprawie  nadania nazwy ulicy  zostanie rozpatrzony i przygotowany zostanie
  projekt uchwały w tej sprawie,
- na wniosek o zwiększenie patroli Policji po godz. 2000 Wójt dał przykład  zdarzenia -
  uszkodzenia wiaty autobusowej w Wysogotówku, gdzie Policja  ustaliła sprawców,
  zatrzymując ich na gorącym uczynku,
- nie można doprosić się o dokumentację na sanitariaty przy świetlicy w Twardowie,
- Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej w Pleszewie nie wejdzie na selektywną
  zbiórkę u źródła,
- na ośrodki kultury nie ma środków na szczeblu wojewódzkim,
- tabliczki z numerami domów będą zamówione,
- patrole piesze Policji i to w nocy byłyby idealnym rozwiązaniem, przy  czym na boisku
  szkolnym  musieliby być co wieczór,
- na budowę oczyszczalni przydomowej rolnik może otrzymać ulgę inwestycyjną
  w wysokości 25%. Zdaniem Wójta oczyszczalnie takie mogą powstawać w
  miejscowościach o rozrzuconej  zabudowie np. w Parzewie. Natomiast w
  Wysogotówku  powinny być kolektory zbiorcze.
  Jeżeli będzie wola Rady, że należy dopłacać do oczyszczalni, to należy podjąć uchwałę
  w tej sprawie.
- o naprawę drogi Parzew - Sierszew Gmina wystąpi do Zarządu Dróg Powiatowych w
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  Pleszewie,
- równiarka na drogi będzie.
        Wójt poinformował, że można zgłaszać zapotrzebowanie na sadzonki drzew,
mówiąc, że w roku 2007 posadzono w gminie 7 tys. drzew.

             Przewodniczący Rady odnośnie zdarzenia jakie miało miejsce w Wysogotówku
powiedział, że chciałoby się, aby sprawę ujęcia sprawców zniszczenia  przystanku
upublicznić, co byłoby ostrzeżeniem .
             Przewodniczący przypomniał radnym o terminie złożenia oświadczeń
majątkowych, który  to termin upływa 30 kwietnia 2008r. Nowo wybrany radny, który
złożył ślubowanie w dniu dzisiejszym ma 30 dni na złożenie oświadczenia majątkowego.

    ad.23 Zamknięcie obrad.
     Dziękując wszystkim za przybycie Przewodniczący Rady zamknął XVII sesję Rady

Gminy.

Protokółowała: Paterczyk K.                                        Komisja Rewizyjna

                                          1. Przewodniczący  Józef Szymendera ............................

                                          2. Członek Zofia Antczak                      ...........................

                                          3. Członek Andrzej Sitnik                      ...........................

 


